



## **Sgt J.L. Cannard, CD**

After more than 14 years of loyal and dedicated service to the Canadian Armed Forces and the Canadian Military Engineer Branch, Sgt Jason-Lee (JL) Cannard, CD, will retire on 03 Sept 2024.

Sgt JL Cannard joined the Canadian Armed Forces in July 2010 as a Construction Engineering Officer at the Canadian Armed Forces Recruiting Center in Fredericton. After his first year of Civil Engineering at McGill University and completing Basic Military Officer Qualification (BMOQ) in St-Jean-sur-Richelieu, he took an occupational transfer to Construction Technician. Upon completing his DP1 in 2013, JL was posted to Service Génie in St-Jean-sur-Richelieu to undertake his apprenticeship. He then completed his DP2 in 2016 and was posted to RP Ops det. Kingston in 2017, where he served for two years before being posted to 191 CEF in Comox in 2019.

JL deployed on Operation Impact in Kuwait in June 2020 for six months, where he was one of two carpenters maintaining Camp Canada on Ali Al Salem Air Base. In November 2022, he deployed on Operation Calumet in Egypt for nine months, supervising a team of 27 local tradespeople tasked with renovating multiple barrack blocks at Forward Operating Base (FOB) North.

In Sept 2024, JL will retire from the CAF after more than 14 years of dedicated service to Canada and the Engineers branch. He will fondly remember the friendships, experiences, skills, and lessons learned during his time as an Engineer and plans to apply this knowledge to his new construction company in the Comox Valley. JL looks forward to continuing to explore and enjoy all that Vancouver Island has to offer alongside his spouse, Jacquie.

---

Après plus de 14 années de service loyal et dévoué au sein des Forces armées canadiennes et de la Branche du Génie militaire canadien, le Sgt Jason-Lee (JL) Cannard, CD, prendra sa retraite le 3 septembre 2024.

Le Sgt JL Cannard s'est joint aux Forces armées canadiennes en juillet 2010 à titre d'officier du génie construction au Centre de recrutement des Forces armées canadiennes à Fredericton. Après sa première année de génie civil à l'Université McGill et avoir complété la qualification militaire de base d'officier (QMB(O)) à St-Jean-sur-Richelieu, il a entrepris une mutation professionnelle

vers celui de technicien en construction. Après avoir complété son DP1 en 2013, JL a été affecté au Service Génie à St-Jean-sur-Richelieu pour y entreprendre son apprentissage. Il a ensuite complété son DP2 en 2016 et a été affecté à l'Unité des opérations immobilières détachement (Kingston) en 2017, où il a servi pendant deux ans avant d'être affecté au 191 CEF à Comox en 2019.

JL a été déployé dans le cadre de l'opération Impact au Koweït en juin 2020 pendant six mois, où il était l'un des deux charpentiers entretenant le Camp Canada sur la base aérienne Ali Al Salem. En novembre 2022, il a déployé dans le cadre de l'opération Calumet en Égypte pendant neuf mois, supervisant une équipe de 27 personnes de métier local chargés de rénover plusieurs bâtiments de caserne de la base d'opérations avancée (BOA) Nord.

En septembre 2024, JL prendra sa retraite des FAC après plus de 14 années de service dévoué au Canada et au Génie. Il se souviendra avec tendresse des amitiés, des expériences, des compétences et des leçons apprises au cours de son mandat d'ingénieur et prévoit appliquer ces connaissances à sa nouvelle entreprise de construction dans la vallée de Comox. JL a hâte de continuer à explorer et à profiter de tout ce que l'île de Vancouver a à offrir aux côtés de son épouse, Jacquie.